
Arbejdsgruppemøde 11. sept. 2023  

- Social- og sundhedsgruppen 

 

1. Drøftelse af ældrepolitik 

Gert tilbød af skrive et udkast til et høringssvar til drøftelse på lokaludvalgsmødet den 27. sept.   

- Følgende problemstillinger blev vendt:  

o Afstand er en hindring for ældre  gangbesvær gør det problematisk at opsøge aktiviteter 

udenfor Christianshavn  

o It-teknologi / digitalisering – det bliver forudsat at alle er digitalt omstillingsparate  der 

bør være valgfrihed på dette område - ikke tvang 

- Der mangler et fokuspunkt, det der hedder ”det nære” i politikken  

- Civilsamfundet skal inddrages noget mere  praktiske overvejelser mangler  så hvordan tænker 

man at civilsamfundet aktiveres?  politikken bør følges op ad en handleplan 

- Pleje og omsorg  der er kun fokus på, at man skal være selvhjulpen. Det er forkert – hvad med 

det tidspunkt, hvor man er plejekrævende. Plejehjemmene må ikke blot gå hen og blive hospice. 

Der står for lidt om plejehjem. Med andre ord virker det som om, der er berøringsangst i forhold til 

at omtale de plejekrævende ældre?  

- Der må gerne arbejdes med en forståelse af ældreliv, som en mere flydende fase i livet. 

Sammenblanding af fx – plejehjem og aktivitetscenter mm.  

- Hvordan bliver politik til en handlingsplan? Der vil lokaludvalget gerne inddrages, når handleplanen 

skal etableres.  

- Skal det være en naturlov, at der vil være mangel på SoSuer? 

- Politikken har en god titel: ja tak til fællesskab, fællesskab og fællesskab!  

2. Sundhedsdag på Amager 2. september – inspiration 

Social og sundhedsgruppen havde været på besøg til sundhedsdag på Amager. Gruppen var imponeret 

over, hvor mange aktører, der var mødt op. Der var gode indslag - blodtryksmåling, gymnastik for ældre 

mm. 

Bemærkninger:  

Engang var det sundhed også et tema på Christianshavnerdagen – og det kunne være godt at komme på 

igen. Man kunne også lave noget fælles på tværs af lokaludvalgsområderne. Sundhedstema-dag eller lign. 

Voldboligerne nr. 1. – sundhedshus / sygeplejeklinik.   

 

3. Spørgeskema 

- Man kunne evt. bruge spørgeskemaet til at prioritere, hvad man skal arbejde for og for de 

forskellige ældretilbud på Christianshavn.  

- Mette har rettet spørgeskema til ud fra de kommentarer der blev fremført på sidste 

lokaludvalgsmøde.  

- Mette sender udkastet til plejehjemsgruppen.  

Evt. kan man blive suppleant i lokaludvalget?  

- Ja! Her er et relevant link: Bliv suppleant i lokaludvalget | Christianshavns Lokaludvalg (kk.dk) 

https://christianshavnslokaludvalg.kk.dk/vaer-med/bliv-suppleant-i-lokaludvalget
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